
Protokół z VII sesji 

Rady Gminy w Przewozie 

w dniu 17 czerwca 2019 r. 

Pkt 1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodnicząca rozpoczęła obrady o godz. 11:00. W posiedzeniu wzięło udział 11 

radnych. 

Obecność na posiedzeniu przedstawiała się następująco: 

1. Jarosław Borkowski 

2. Angelika Hic 

3. Krzysztof Karlikowski 

4. Adam Klisowski nieobecny 

5. Dariusz Kokosza nieobecny 

6. Edyta Krasuska 

7. Marian Kutasiewicz 

8. Joanna Ostaszewska 

9. Monika Pankowska nieobecna  

10. Adrian Przybyłek nieobecny 

11. Krzysztof Serwatka 

12. Grzegorz Stachera 

13. Zbigniew Staniek 

14. Bogusława Szlachetka 

15. Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

 

Pkt 2. Uchwalenie porządku obrad VII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Wójt wnioskował o dopisanie do porządku obrad projektu w sprawie zmiany uchwały 

Nr III/17/2018 Rady Gminy w Przewozie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie budżetu Gminy 

Przewóz na 2019 r.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad VII sesji Rady Gminy w Przewozie wraz z zaproponowanymi 

przez Wójta zmianami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 



Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof  Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Na sali wyłożony został projekt protokołu z VI sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodnicząca zapytał czy ktoś z zebranych chciałby wnieść zmiany do projektu. Radni nie 

mieli uwag.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

Pkt 4. Interpelacje i zapytania. 

Radny Jarosław Borkowski złożył interpelacje. 

Pkt 5. Informacja z działalności Wójta Gminy Przewóz za 2018 r. 

Informację przedstawił Wójt.   

Pkt 6. Pozyskiwanie i wykorzystanie środków finansowych z Unii Europejskiej na rzecz 

realizacji zadań w gminie Przewóz. 

Informacje przedstawiła pani Skarbnik.  

Pkt 7. Debata nad raportem o stanie gminy. 

Sekretarz wskazał przepisy prawa, z których wynika obowiązek przygotowania takiego 

raportu. Raport został przedłożony Przewodniczącej Rady Gminy w ustawowym terminie. 

b) Projekt uchwały w sprawie udzielenia wójtowi wotum zaufania. 

Projekt przedstawił Sekretarz.  

Wyniki głosowania nad projektem: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

Pkt 8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 r. oraz informacji o stanie 

mienia komunalnego gminy Przewóz. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że materiały dotyczące sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2018 r., informację o stanie mienia komunalnego, sprawozdanie 

roczne z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury oraz sprawozdanie 

finansowe za 2018 r. zostało przedłożone Radzie Gminy w Przewozie w terminie.  

 Przewodnicząca powiedziała, że wyżej wymienione materiały zostały omówione już 

na wszystkich posiedzeniach Komisji Stałych Rady. Następnie Przewodnicząca zapytała czy 

radni mają pytania lub uwagi do przedstawionych sprawozdań. Radni nie mieli pytań i nie 

zgłaszali uwag.  

 Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

o przedstawienie opinii w sprawie sprawozdania Wójta Gminy Przewóz z wykonania budżetu 

za 2018 r. Komisja wyraziła pozytywną opinię o realizacji budżetu gminy w 2018 r.  

 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zapoznanie radnych z uchwałą Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Przewóz sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 r. 

Izba pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  

 Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Przewóz. Komisja wnioskowała 

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Wniosek przedstawił Przewodniczący Komisji.  

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej. Odczytana opinia była pozytywna. 

a) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 r. 

 Skarbnik Gminy przedstawiła treść uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 



sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 r. Radni nie 

zadawali pytań do projektu.  

Wyniki głosowania nad projektem: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof  Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

b) Projekt uchwały w sprawie absolutorium. 

Treść uchwały za udzielenie absolutorium dla wójta Gminy Przewóz odczytała pani Skarbnik. 

Radni nie mieli uwag. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

Pkt 9. Podjęcie uchwał. 

a) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/225/2018 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 14 czerwca 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1 m3 wody 

dostarczanej i 1 m3 ścieków odbieranych przez Zakład Gospodarki Komunalnej 

w Przewozie. 

Treść projektu przedstawił Sekretarz. W konsekwencji podjęcia uchwały mieszkańcy zapłacą 

4,05 zł za 1m
3 

wody dostarczanej oraz 4,95 m
3
 ścieków odbieranych. 

Wyniki głosowania nad projektem: 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 



Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof  Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka 

PRZECIW (1) 

Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

b) Projekt w sprawie stwierdzenia, że zmiana miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w obrębie wsi: Dąbrowa Łużycka, Potok i 

Przewóz nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Przewóz. 

Treść projektu przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki pan Mariusz Szlachetka. 

Wyniki głosowania nad projektem: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

c) Projekt w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w obrębie wsi: Dąbrowa Łużycka, Potok i 

Przewóz. 

Treść projektu przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki pan Mariusz Szalchetka. 

Wyniki głosowania nad projektem: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 



d) Projekt w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Przewóz na lata 2019 - 2023. 

Treść projektu odczytał Kierownik Referatu Gospodarki pan Mariusz Szalchetka. 

Wyniki głosowania nad projektem: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

e) Projekt w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej zadania kontrolnego. 

Treść projektu przedstawił Sekretarz Gminy.  Wyjaśnił, że na poprzedniej sesji radny 

Zbigniew Staniek wnioskował o przeprowadzenie przez Komisję kontroli wydatkowania 

środków unijnych podczas realizacji projektu na rewitalizację parku w Przewozie. Komisja 

może jednak przeprowadzić kontrolę na wydane przez radę gminy zlecenie właśnie w formie 

uchwały.  

Wyniki głosowania nad projektem: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

f) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr III/17/2018 Rady Gminy w Przewozie z dnia 20 

grudnia 2018 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2019 r. 

Projekt z uzasadnieniem przedstawiła pani Skarbnik. 

Wyniki głosowania nad projektem: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 



Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Adam Klisowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Adrian Przybyłek 

Pkt 10. Sprawy bieżące. 

Wójt poinformował radnych, że niestety, ale nie zostanie przeprowadzony remont kuchni 

w szkole w Przewozie. Nie zostało przyznane dofinansowanie. Wniosek został odrzucony 

i nie podano nawet powodów. Na pewno Wójt zainterweniuje w tej sprawie, a kolejny 

wniosek zostanie dopiero złożony przy następnym naborze czyli w przyszłym roku. 

Przewidywany termin zakończenia prac przy budowie siłowni zewnętrznej i placu zabaw 

w Przewozie to koniec sierpnia. 

Wójt powiedział, że trwają procedury przejęcia działki w Piotrowie od KOWR, która zostanie 

zagospodarowana pod boisko sportowe. 

W najbliższych dniach rozpocznie się budowa parkingu przy świetlicy wiejskiej w Piotrowie. 

Odnośnie budowy oczyszczalni w Potoku Wójt poinformował, że trwają konsultacje, aby 

podjąć najlepszą decyzję i wybrać budowę oczyszczalni lub zamontowanie zbiornika na 

ścieki. 

Sprawa budowy boiska wielofunkcyjnego jest cały czas w toku.  

Wójt powiedział, że rozważa remont placu apelowego i szatni w szkole w Przewozie.  

Planowana jest budowa nowej świetlicy w Sanicach, ale dopiero wtedy jak będzie możliwość 

uzyskania dofinasowania inwestycji ze środków unijnych.  

W parku w Przewozie odbywają się prace porządkowe i naprawcze. Na chwilę obecną 

robione jest oświetlenie. Trwają też tam prace archeologiczne. 

Wójt poinformował, że zostanie zakupiona kosiarka do ciągnika, aby można było wykaszać 

pobocza dróg gminnych.  

Na terenie całej gminy zostanie poprawiony stan wiat przystankowych. Tam gdzie będzie 

konieczność, a środki finansowe na to będą pozwalały to zostaną wymienione.  

Wójt przedstawił koszty jakie należałoby ponieść, aby utrzymać kursy autobusowe na trenie 

gminy w okresie wakacji. Tylko jedna firma przedstawiła ofertę tj. FENIKS z Żar. 

Przewoźnicy prywatni nie wyrazili chęci w ogóle. Za jeden dzień kursu po terenie gminy cena 

wynosi 1154,72 zł. Natomiast cena za jeden kurs na dzień z terenu gminy do Żar wynosi 

1328,04 zł. Gminy nie stać na ponoszenie takich kosztów.  



Radna Katarzyna Zdybowicz-Wójcik powiedziała, że ceny są wysokie, ale mieszkańcy nie 

mogą zostać bez komunikacji. Muszą dojeżdżać do lekarzy czy na zakupy. 

Wójt poinformował, że kurs autobusowy Lipna – Żagań zostanie przywrócony ponieważ 

zostało zawarte porozumienie z innymi Urzędami  z powiatu żagańskiego i dopłata wyniesie 

około 800 zł za cały okres wakacji.  

Radna Edyta Krasuska poprosiła, aby zamontować tablicę informacyjną w Potoku.  

Radni podczas sesji dokonali następujących zgłoszeń.  

Radny Jarosław Borkowski zwrócił się z prośbą, aby pracownicy ZGK kosząc trawę na 

cmentarzach zakrywali pomniki plandeką lub używali do koszenia kosiarki z koszem na 

trawę.  

Radna Bogusława Szlachetka zwróciła się z prośbą o zainterweniowanie w Starostwie 

Powiatowym odnośnie wykaszania poboczy dróg. Niech będzie zmienność w kolejności gmin 

co do wykaszania poboczy. 

Ponad to radna zgłosiła konieczność naprawy poboczy i wycinkę zakrzaczenia wzdłuż 

dróg powiatowych znajdujących się na terenie całej gminy Przewóz. 

Radna poprosiła także o dostawienie lampy oświetlenia ulicznego przy przejściu dla 

pieszych w Piotrowie, przy skrzyżowaniu w kierunku Dobrochowa oraz o dostawienie dwóch 

lamp wzdłuż drogi gminnej w Mielnie do posesji nr 5. 

Radna Katarzyna Zdybowicz – Wójcik zgłosiła konieczność utwardzenia poboczy 

przy niedawno remontowanej drodze powiatowej w Piotrowie. 

Radna poprosiła również o dostawienie dodatkowego pojemnika zbiorczego na plastik 

w Piotrowie na osiedlu. 

Radny Marian Kutasiewicz poprosił o rozważenie możliwości zamontowania 

klimatyzacji w kaplicach cmentarnych na terenie gminy.  

Radny poprosił również o dostawienie lampy oświetlenia ulicznego w Przewozie na 

ul. Spacerowej pomiędzy posesjami nr 8 i 9.  

Radna Edyta Krasuska zwróciła się z prośbą o dostawienie lampy oświetlenia 

ulicznego w Potoku przy posesji nr 8. Natomiast kolejną lampę przestawić sprzed posesji 6/1 

bliżej posesji 6/3.  

Radna Joanna Ostaszewska poprosiła o postawienie lampy oświetlenia ulicznego 

w Przewozie za posesją ul. Wojska Polskiego 33. 

Radny Marian Kutasiewicz wystąpił z propozycją, żeby zorganizować składkę wśród 

radnych i zebraną kwotę przeznaczyć na nagrodę dla prymusa szkoły. Przyjęto propozycję 50 



zł od osoby. 10 radnych głosowało za 1 wstrzymał się od głosu.  

Pkt 11. Zamknięcie obrad VII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodnicząca zakończyła obrady o godzinie 12.42.  

 

       Przewodnicząca Rady Gminy w Przewozie 

        /-/ Bogusława Szlachetka 

  

  

 

Przygotował(a): Magdalena Mikitiuk 

 


